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Justerandes sign   Utdragsbestyrkande 

 

Närvarolista 
Beslutande 
Ledamöter 

Amanda Lindblad (S), ordförande 
Glenn Andersson (S) 
Camilla Runerås (S) 
Sture Johansson (C) 
Johanna Ritvadotter (V) 
Ingela Kilholm Lindström (MP) 
Magnus Edman (SD), § 201 till del av § 205 
Erik Hamrin (M), andre vice ordförande 
Tomas Bergling (M) 
Hanna Westman (SBä) 
 

Tjänstgörande ersättare Marie-Anne Deleryd (C) ersätter Anders Wigelsbo (C) 
Henric Eriksson (SD) ersätter Tryggve Lindman (SD) 
Michael PB Johansson (SD) ersätter Magnus Edman (SD) § 206- § 214 
Viveca Molin (M) ersätter Cecilia Viman (SD) § 209 - § 214 
 

Närvarande ersättare Magdalena Fredriksson (S) 
Thomas Calissendorff (S) 
Rasmus Löfling (V) kl. 09.00 - 12.00 
Michael PB Johansson (SD) 
Viveca Molin (M) 
Ulf Westman (SBä) 
Mona Johansson (L) kl. 09.00 – 14.15 

Övriga deltagare Åsa Stanaway, näringslivsutvecklare, § 202 
Michael Nilsson, utredningsingenjör, § 203 
Selma Levin, kvalitetsledare, § 204 
Arminé Kanakanian, stabschef, § 205 
Linnea Landfors, miljöstrateg, § 206 
Victor Zakrisson, planchef, § 207 
Lars Wedlin, samhällsbyggnadschef, § 206 - § 207 
Inger Lindström, ekonomichef, § 209 
Daniel Holmvin, kommundirektör 
Malin Selldén Wahlman, sekreterare 
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Innehållsförteckning 
 
    
§ 201 Godkännande av föredragningslista 2024/4 4 
§ 202 Återkoppling Företagsvecka 2024/4 5 
§ 203 Information; Dammsäkerhet 2024/4 6 
§ 204 Utvecklad styrmodell för Sala kommun 2024/1153 7 - 10 
§ 205 Riskanalys för interkontrollplan 2025 för kommunstyrelsen 2024/1100 11 - 14 
§ 206 Vattentjänstplan för Sala kommun 2024/222 15 
§ 207 Plantaxa Sala kommun 2024/1131 16 - 18 
§ 208 Återkoppling av kommunstyrelsens fattade beslut gällande 

besparingar 
2024/990 19 - 22 

§ 209 Revisionsrapport – Granskning av ekonomistyrning inom skolnämnden 
och social- och arbetsmarknadsnämndens ansvarsområde 

2024/886 23 - 24 

§ 210 Åtgärder för ekonomi i balans, Tekniska kontoret 2024/988 25 - 29 
§ 211 Ekonomi- och verksamhetsstyrning 2025 2024/1070 30 - 33 
§ 212 Månadsuppföljning - oktober 2024 2024/1172 34 - 37 
§ 213 Svar på nämndinitiativ från Erik Hamrin (M) - Utred möjligheterna att 

införa ett förbud för användning av lustgas i berusningssyfte  i Sala 
kommun. 

2024/1182 38 

§ 214 Övriga frågor 2024/4 39 - 40 
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Justerandes sign   Utdragsbestyrkande 

 

Dnr 2024/4 

KS § 201 Godkännande av föredragningslista  

Yrkanden 
Ordförande Amanda Lindblad (S) yrkar, 
att kommunstyrelsen beslutar, 
att godkänna föredragningslistan i sin helhet. 

BESLUT 
Kommunstyrelsen beslutar, 
att godkänna föredragningslistan i sin helhet. 
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2024-12-04 

 

 
 

Justerandes sign   Utdragsbestyrkande 

 

Dnr 2024/4 

KS § 202 Återkoppling Företagsvecka  

INLEDNING 
Sala första företagsvecka genomfördes den 5–12 september 2024 och 160 företags- 
möten ägde rum under veckan. 
Idéen att rikta fokus på Salas lokala näringsliv och Sala kommuns aktiva arbete för 
ett bättre företagsklimat genom en företagsvecka föddes under Svenskt Näringslivs 
utvecklingsprogram som Sala kommun, som en av åtta kommuner, deltog i med 
början hösten 2023. 

Formatet och innehållet i Företagsveckan växte sedan fram i dialog med 
kommunens kontor och Salas företagare genom Näringslivsrådets referensgrupp. 

Näringslivsutvecklare Åsa Stanaway informerar om de aktiviteter som genomfördes 
under veckan och de utvärderingar som därefter har sammanställts. 

En ny företagsvecka planeras in under våren 2025.  

Yrkanden 
Ordförande Amanda Lindblad (S) yrkar, 
att kommunstyrelsen beslutar, 
att lägga informationen till handlingarna. 

Beslutsgång 
Ordföranden ställer sitt eget yrkande mot avslag och finner yrkandet bifallet. 

BESLUT 
Kommunstyrelsen beslutar, 
att lägga informationen till handlingarna. 
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Justerandes sign   Utdragsbestyrkande 

 

Dnr 2024/4 

KS § 203 Information: Dammsäkerhet  

INLEDNING 
Utredningsingenjör Michael Nilsson presenterar status för silvergruvans 
vattensystem samt de åtgärder som har genomförts det senaste året, pågående 
åtgärder och planerade framtida åtgärder under 2024. Vidare ges en uppföljning av 
de åtgärder som genomfördes i samband med skyfallet i september 2023 och 
effekterna av dessa åtgärder.  

Yrkanden 
Ordförande Amanda Lindblad (S) yrkar, 
att kommunstyrelsen beslutar, 
att lägga informationen till handlingarna. 

Beslutsgång 
Ordföranden ställer sitt eget yrkande mot avslag och finner yrkandet bifallet. 

BESLUT 
Kommunstyrelsen beslutar, 
att lägga informationen till handlingarna. 
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Justerandes sign   Utdragsbestyrkande 

 

Dnr 2024/1153 

KS § 204 Utvecklad styrmodell för Sala kommun  

INLEDNING 
Sala kommun strävar efter att vara en attraktiv plats för boende, arbete och fritid 
genom att aktivt utveckla sitt välfärdsuppdrag inom service, demokrati, 
samhällsbyggande och som arbetsgivare. Den föreslagna styrmodellen syftar till att 
skapa en enhetlig struktur för styrning och ledning inom hela kommunkoncernen. 
Modellen kopplar samman kommunens vision och värdegrund med det dagliga 
arbetet och består av tre huvuddelar: målstyrning, kvalitetsstyrning och 
ekonomistyrning. 

Styrningen är tillitsbaserad, vilket främjar ansvarstagande, samarbete och 
engagemang på alla nivåer genom förtroende och öppenhet. Systematiska dialoger 
fungerar som verktyg för att säkerställa att kommunen uppfyller sina mål och 
levererar hög kvalitet i sin verksamhet. 

Beslutsunderlag 
KS 2024.6062 – missiv 
KS 2024.6063 – Utvecklad styrmodell för Sala kommun 
KS 2024.6192– Koalition Salas förslag till styrmodell för Sala kommun 

Ärendet föredras av kvalitetsledare Selma Levin. 

Yrkanden 
Ordförande Amanda Lindblad (S) yrkar, 
att kommunstyrelsen hemställer att kommunfullmäktige beslutar, 
att anta styrmodell för Sala kommun i enlighet med Bilaga KS 2024.6063. 

Glenn Andersson (S) och Ingela Kilholm Lindström (MP) yrkar bifall till Amanda 
Lindblads (S) yrkande. 

Erik Hamrin (M) yrkar  
i första hand 
att kommunstyrelsen återremitterar ärendet med motiveringen ”för att genom 
behandling och dialog i ledningsutskottet öka chanserna att ta fram en styrmodell 
som samtliga partier i kommunstyrelsen kan ställa sig bakom”, samt 
i andra hand 
att kommunstyrelsen beslutar att anta bilaga KS 2024.6192 i sin helhet som grund 
för styrningen inom Sala kommun. 

Hanna Westman (SBä), Magnus Edman (SD), Henric Eriksson (SD), Tomas Bergling 
(M) och Cecilia Viman (SD) yrkar bifall till Erik Hamrins (M) yrkande. 

Glenn Andersson (S) yrkar avslag till Erik Hamrins (M) återremissyrkande. 

Beslutsgång 
Ordföranden ställer frågan om ärendet ska avgöras idag eller återremitteras och 
finner att ärendet ska avgöras idag. 
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KS § 204 fortsättning 

Ordföranden ställer sitt eget yrkande mot Erik Hamrins (M) andrahandsyrkande och 
finner sitt eget yrkande bifallet. 

BESLUT 
Kommunstyrelsen hemställer att kommunfullmäktige beslutar, 
att anta styrmodell för Sala kommun i enlighet med Bilaga KS 2024.6063. 

Reservationer 
Erik Hamrin (M), Tomas Bergling (M), Magnus Edman (SD), Henric Eriksson (SD), 
Cecilia Viman (SD) och Hanna Westman (SBä) inkommer med skriftlig reservation. 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

Skickas till 
Kommunfullmäktige 
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Sala 2024-12-04 

 
 

Reservation Kommunstyrelsen 2024-12-04 

Punkt 5: Utvecklad styrmodell för Sala kommun 

 

Det arbete som förvaltningen har genomfört under framtagandet av den 

utvecklade styrmodellen för Sala kommun är berömvärt. Modellen som föreslås 

är på ett stort steg framåt och kommer sannolikt göra skillnad. Vi börjar denna 

reservation för att tacka för den dialog som förvaltningen bjudit in till, det är 

eftersträvansvärt. 

Tyvärr har den politiska hanteringen av denna punkt lämnat mycket övrigt att 

önska. I olika forum hör vi gång på gång de styrande partierna efterlysa mer 

dialog och samarbete, men när det kommer till att faktiskt leva upp till det så är 

leveransen betänkligt låg. 

Styrmodellen för kommunens verksamhet är ett utmärkt exempel på dokument 

där det finns en stor vinning i att säkra ett brett parlamentariskt stöd. Vi hade 

gärna sett en workshop eller som minst en riktig redogörelse för denna plan i 

kommunstyrelsens ledningsutskott. Det hade varit en bra plattform för oss att 

hitta en kompromiss som alla kan stå bakom. Därför yrkade vi i första hand 

återremiss på denna version av dokumentet. Vi beklagar att styret inte nappade 

på den möjligheten och vi reserverar oss till förmån för vårt eget yrkande. 

Eftersom det inte gavs förutsättningar för en dialog så lade vi också ett förslag 

på hur vi önskat att modellen ska se ut. Sannolikt hade en kompromiss, som 

namnet antyder, landat i en blandning av de två förslag som nu ställts mot 

varandra, men det förslaget hade förmodligen haft stöd av samtliga partier i 

kommunstyrelsen och på så vis blivit mer långsiktigt hållbart. 

Det finns fler fördelar med att säkerställa att viktiga dokument alltid bereds på 

ett sätt som skapa möjlighet till dialog mellan de olika politiska konstellationer 

som finns. Att som nu, med minsta möjliga marginal, tvinga igenom ett 

dokument som inget av oppositionspartierna är beredda att stå bakom är ett  
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Sala 2024-12-04 

 
 

tydligt tecken på att den styrande koalitionen gärna pratar om dialog, men inte 

egentligen är beredda att lyssna på vad andra har att säga. Det är något som Sala 

kommun sannolikt har väldigt lite att vinna på. 

Mot denna bakgrund reserverar vi oss mot kommunstyrelsens beslut i denna 

punkt till förmån för Erik Hamrins (M) yrkanden.  

 

För Koalition Sala   

Erik Hamrin (M), oppositionsråd  

Magnus Edman (SD), gruppledare 

Cecilia Viman (SD), ledamot 

Tomas Bergling (M), ledamot 

Hanna Westman (SBÄ), gruppledare 

Henric Eriksson (SD) , tjänstgörande ersättare  
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Dnr 2024/1100 

KS § 205 Riskanalys för internkontrollplan 2025 för kommunstyrelsen  

INLEDNING 
Intern kontroll är en del i kvalitetsarbetet som kontrollerar om verksamheten 
bedrivs så effektivt och ändamålsenligt som möjligt. En god intern kontroll bidrar till 
att förebygga, upptäcka och åtgärda fel och brister och skyddar organisationen från 
risker, förluster, bedrägerier, misstankar och skador. Nämnderna har det yttersta 
ansvaret för den interna kontrollen inom respektive ansvarsområde. 

Utifrån kontrollområden analyseras risker och händelser som efter beslut därefter 
kan bli kontrollpunkter i en internkontrollplan. 

I samband med delårsrapport ska nämnderna följa upp kontrollpunkterna i 
internkontrollplanen och senast i samband med årsbokslut ska resultatet beslutas 
av nämnd och rapporteras till kommunstyrelsen. 

I enlighet med Riktlinje för intern kontroll i Sala kommun har samtliga 
verksamheter under kommunstyrelsen genomfört en riskanalys utifrån de 
beslutade kontrollområdena; Efterlevnad av lagar, regler, tecknade avtal och övriga 
styrdokument, Grunduppdragets utförande – kvalitet, Beslutade mål och/eller 
aktiviteter i verksamhetsplan, System/IT-säkerhet, Övrigt/Annat.  

Nästa steg i processen är att kommunstyrelsen som nämnd fattar beslut om vilka 
identifierade risker som ska riskkontrolleras och gå vidare till kommunstyrelsens 
internkontrollplan. Enligt Riktlinje för intern kontroll i Sala kommun bör risker med 
riskvärde nio alltid tas med till internkontrollplanen.  

Beslutsunderlag 
KS 2024.6103 – Missiv 
KS 2024.6102 -  Riskanalys för interkontrollplan 2025 för kommunstyrelsen 

Ärendet föredras av stabschef Arminé Kanakanian. 

Yrkanden 
Ordförande Amanda Lindblad (S) yrkar, 
att kommunstyrelsen beslutar, 
att risker som återfinns i bilaga KS 2024.6102 ska riskkontrolleras i 
kommunstyrelsens internkontrollplan 2025, samt 
att uppdra till ekonomikontoret att upprätta en internkontrollplan för kommande 
verksamhetsår.  

Erik Hamrin (M) yrkar bifall till Amanda Lindblads (S) yrkande. 

Ajournering 
Sammanträdet ajourneras kl. 11.53 – 13.00 

Ingela Kilholm Lindström (MP) yrkar tillägg 
att inom kontrollområde Efterlevnad av lagar, regler, tecknade av avtal och övriga 
styrdokument tillföra händelse ”Prognossäkerhet” med risk ”bristfällig information 
om ekonomiskt utfall”. 
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KS § 205 fortsättning 

Camilla Runerås (S) yrkar bifall till Ingela Kilholm Lindströms (MP) tilläggsyrkande. 

Erik Hamrin (M) yrkar tillägg 
1 att i riskanalysen under kontrollområde ”Grunduppdragets utförande” införa 
följande händelse för hantering, händelsen ”Kompetensförsörjningsproblem” med 
risken ”hög personalomsättning på nyckelpositioner”,  
2 att i riskanalysen under kontrollområde ”Grunduppdragets utförande” införa 
följande händelse för hantering, händelsen ”pågående miljö- och 
klimatförändringar” med risken ”beslutade miljö- och klimatåtgärder utförs ej”, 
3 att i riskanalysen under kontrollområde ”Grunduppdragets utförande” införa 
följande händelse för hantering, händelsen ”Prognososäkerhet” med risken 
”felaktiga beslut på grund av ekonomiska beslutsunderlag/redovisningar”. 

Hanna Westman (SBä) och Henric Eriksson (SD) yrkar bifall till Erik Hamrins (M) 
tilläggsyrkande. 

Beslutsgång 
Ordföranden ställer sitt eget yrkande mot avslag och finner sitt eget yrkande bifallet. 
Ordföranden ställer Ingela Kilholm Lindströms (MP) tilläggsyrkande mot Erik 
Hamrins (M) tilläggsyrkande 1 och finner Ingela Kilholm Lindströms (MP) 
tilläggsyrkande bifallet. 
Ordföranden ställer Erik Hamrins (M) tilläggsyrkande 2 mot avslag och finner 
tilläggsyrkandet avslaget, 
Ordföranden ställer Erik Hamrins (M) tilläggsyrkande 3 mot avslag och finner 
tilläggsyrkandet avslaget. 

BESLUT 
Kommunstyrelsen beslutar, 
att risker som återfinns i bilaga KS 2024.6102 ska riskkontrolleras i 
kommunstyrelsens internkontrollplan 2025,  
att uppdra till ekonomikontoret att upprätta en internkontrollplan för kommande 
verksamhetsår, samt 
att inom kontrollområde Efterlevnad av lagar, regler, tecknade av avtal och övriga 
styrdokument tillföra händelse ”Prognossäkerhet” med risk ”bristfällig information 
om ekonomiskt utfall”. 

Reservationer 
Erik Hamrin (M), Tomas Bergling (M), Henric Eriksson (SD), Cecilia Viman (SD) och 
Hanna Westman (SBä) inkommer med skriftlig reservation. 

 

 

 

Skickas till 
Ekonomikontoret 
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Sala 2024-12-04 

 
 

Reservation Kommunstyrelsen 2024-12-04 

Punkt 6: Riskanalys för internkontrollplan 2025 för kommunstyrelsen 

 

Även i denna punkt har förvaltningen genomfört ett förtjänstfullt arbete och 

dokumentet är väsentligen bättre än tidigare. När Koalition Sala tidigare under 

mandatperioden föreslog ett nytt reglemente för internkontroll så var det med en 

målbild som denna för ögonen. Vi är glada att förvaltningen beslutade att gå 

vidare med det arbetet trots att en majoritet av kommunstyrelsen var emot vårt 

förslag. 

Men med det sagt vill vi härmed reservera oss mot beslutet att inte inkludera de 

händelser och risker i föreslagit i riskanalysen. Alla tre punkter är av stor vikt för 

kommunens verksamhet och framtida utveckling. De bör därför vara en del av 

denna internkontroll. 

Vår åsikt är att beslutet att inte inkludera hantering av risker kopplade till "Hög 

personalomsättning på nyckelpositioner" kan leda till brist på kontinuitet och 

förlust av viktig kompetens inom kommunen. Detta riskerar att påverka 

effektiviteten och kvaliteten i våra tjänster till medborgarna. Det gångna årets 

utköp av chefer och chefer som slutar visar att detta är en risk vi inte borde 

bortse från. 

Vidare är det anmärkningsvärt att de styrande partierna inte vill låta utreda risken 

att "beslutade miljö- och klimatåtgärder utförs ej". Om vi inte säkerställer att 

beslutade åtgärder genomförs, riskerar vi att missa våra miljö- och klimatmål, 

vilket kan få allvarliga konsekvenser för både kommunen och miljön. Detta 

borde vara en självklardel att inkludera i internkontrollen. 

Slutligen, kommer vi till vårt förslag om risken "felaktiga beslut på grund av 

ekonomiska beslutsunderlag/redovisningar", något som är högst aktuellt givet 

årets katastrofala ekonomiska resultat och transparens i vissa nämnder. I det  
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Sala 2024-12-04 

 
 

ekonomiskt pressade läge kommunen befinner sig i är det avgörande att ha 

korrekta och tillförlitliga ekonomiska underlag för beslutsfattande. 

Därför är vi glada att styret förstod vikten av detta tillägg. Under mötet valde de 

att inte anta vårt förslag utan istället lägga ett eget liknande yrkande: "Bristfällig 

information om ekonomiskt utfall". Vi uppskattar att denna risk nu kommer att 

hanteras, men finner det beklagligt att vårt ursprungliga förslag inte erkändes. 

Genom att avslå våra yrkanden anser vi att kommunstyrelsen brister i sitt ansvar 

att förebygga och hantera potentiella problem. Mot den bakgrunden reserverar 

vi oss därför mot kommunstyrelsens beslut i denna punkt till förmån för Erik 

Hamrins (M) yrkanden. 

 

För Koalition Sala 

Erik Hamrin (M), oppositionsråd 

Cecilia Viman (SD), ledamot 

Tomas Bergling (M), ledamot 

Hanna Westman (SBÄ), gruppledare 

Henric Eriksson (SD) , tjänstgörande ersättare 
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SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 
KOMMUNSTYRELSEN 

Sammanträdesdatum 

  

2024-12-04 

 

 
 

Justerandes sign   Utdragsbestyrkande 

 

Dnr 2024/222 

KS § 206 Vattentjänstplan för Sala kommun  

INLEDNING 
Riksdagen beslutade den 22 juni 2022 om ändringar i Lag (2006:412) om allmänna 
vattentjänster (LAV) och införde ett krav på att samtliga kommuner ska ta fram och 
ajourhålla en vattentjänstplan.  

Förslag till Vattentjänstplan för Sala kommun har tagits fram, samråtts och 
granskats. Samrådet pågick mellan 6 maj och 27 maj 2024. Yttranden inkom från 
Länsstyrelsen i Västmanlands län och Sala kommuns Bygg- och miljönämnd. Efter 
samrådet genomfördes redaktionella ändringar och ett förtydligande avseende 
revisionsintervall. Därefter genomfördes granskningen mellan 16 september och 14 
oktober 2024. Yttrande inkom från Länsstyrelsen i Västmanlands län. Det inkomna 
yttrandet och kommunens ställningstaganden finns redovisade i ett bilagt 
granskningsutlåtande. Inga ändringar av planen har genomförts efter granskningen. 

Beslutsunderlag 
KS 2024.4248 - Samrådsredogörelse för Vattentjänstplan för Sala kommun 
KS 2024.4250 - Undersökning för miljöbedömning - Vattentjänstplan för Sala 
kommun 
KS 2024.6061 – Granskningsutlåtande 
KS 2024.6060 - Vattentjänstplan för Sala kommun – antagandehandling 
KS 2024.6059 – Missiv 

Ärendet föredras av miljöstrateg Linnea Landfors. 

Yrkanden 
Ordförande Amanda Lindblad (S) yrkar, 
att kommunstyrelsen hemställer att kommunfullmäktige beslutar, 
att anta Vattentjänstplan för Sala kommun i enlighet med Bilaga KS 2024.6060. 

Erik Hamrin (M), Ingela Kilholm Lindström (MP), Glenn Andersson (S) och Sture 
Johansson (C) yrkar bifall till Amanda Lindblads (S) yrkande. 

Beslutsgång 
Ordföranden ställer sitt eget yrkande mot avslag och finner yrkandet bifallet. 

BESLUT 
Kommunstyrelsen hemställer att kommunfullmäktige beslutar, 
att anta Vattentjänstplan för Sala kommun i enlighet med Bilaga KS 2024.6060. 

 

 

 

Skickas till 
Kommunfullmäktige 
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SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 
KOMMUNSTYRELSEN 

Sammanträdesdatum 

  

2024-12-04 

 

 
 

Justerandes sign   Utdragsbestyrkande 

 

Dnr 2024/1131 

KS § 207 Plantaxa Sala kommun  

INLEDNING 
Plan- och utvecklingsenheten har under 2024 arbetat med att ta fram ett nytt 
underlag för plantaxa. Det nya förslaget syftar till att tydliggöra för vad och på vilket 
sätt avgifter tas ut i samband med planverksamheten. Det nya förslaget för att 
beräkna timpriset per handläggningstimme är baserat på den modell som Sveriges 
Kommuner och Regioner (SKR) har tillhandahållit och utvecklat sedan 2014. 

Den nya taxan innebär att det blir lättare att förstå för vad och när planavgifter tas 
ut för såväl beslutsfattare, förvaltningen och sökanden. Vidare anpassas nivåerna 
från den nu gällande taxan till faktiska kostnader för planverksamheten som gäller 
2024, vilket ligger i linjer med kommunfullmäktiges önskemål. 

Beslutsunderlag 
KS 2024.6064 – Missiv 
KS 2024.6065 – Plantaxa  

Ärendet föredras av planchef Victor Zakrisson. 

Yrkanden 
Ordförande Amanda Lindblad (S) yrkar, 
att kommunstyrelsen hemställer att kommunfullmäktige beslutar, 
att anta Plantaxa Sala kommun i enlighet med Bilaga KS 2024.6065. 

Glenn Andersson (S) yrkar bifall till Amanda Lindblads (S) yrkande. 

Erik Hamrin (M) yrkar  
att kommunstyrelsen hemställer att kommunfullmäktige beslutar 
att följande text i kapital 2.3.3, ”Viktiga aspekter kan vara att planintressent är väl 
insatt i vad planframtagandet innebär för åtaganden för deras del, samt att 
kommunen kan förlita sig på att dessa åtaganden upprätthålls under pågående 
process. I fall där intresset, återkoppling och underlag inte fås inom rimliga 
tidsramar kan planframtagandet gå i stå. Med tiden kan detta innebära att ansvarig 
handläggare inom kommunen byter jobb, nya handläggare ska sätta sig in i ärenden 
mm. Allt sammantaget att planframtagandet blir långdraget och mer kostsamt” 
stryks, samt  
att, med ovanstående justering utförd, anta förslag till ny plantaxa. 

Beslutsgång 
Ordföranden ställer sitt eget yrkande mot Erik Hamrins (M) yrkande och finner sitt 
eget yrkande bifallet. 

BESLUT 
Kommunstyrelsen hemställer att kommunfullmäktige beslutar, 
att anta Plantaxa Sala kommun i enlighet med Bilaga KS 2024.6065. 
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SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 
KOMMUNSTYRELSEN 

Sammanträdesdatum 

  

2024-12-04 

 

 
 

Justerandes sign   Utdragsbestyrkande 

 

KS § 207 fortsättning 

Reservationer 
Erik Hamrin (M), Tomas Bergling (M), Michael PB Johansson (SD), Henric Eriksson 
(SD), Cecilia Viman (SD) och Hanna Westman (SBä) inkommer med skriftlig 
reservation 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

Skickas till 
Kommunfullmäktige 
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Sala 2024-12-04 

 
 

Reservation Kommunstyrelsen 2024-12-04 

Punkt 9: Plantaxa Sala kommun – beslut om antagande 

 

Den nya plantaxan är till mycket stor del en välbehövd korrigering. Det finns en 

tydlighet som kommer göra det mycket tydligare för intressenter och verksamhet 

hur avgifter ska tas ut. Det är såklart bra.  

Vi väljer dock att reservera oss till förmån för Erik Hamrins (M) yrkanden i 

denna punkt. Orsaken är helt enkelt att den text som föreslås strykas, 

”Viktiga aspekter kan vara att planintressent är väl insatt i vad planframtagandet 

innebär för åtaganden för deras del, samt att kommunen kan förlita sig på att 

dessa åtaganden upprätthålls under pågående process. I fall där intresset, 

återkoppling och underlag inte fås inom rimliga tidsramar kan planframtagandet 

gå i stå. Med tiden kan detta innebära att ansvarig handläggare inom kommunen 

byter jobb, nya handläggare ska sätta sig in i ärenden mm. Allt sammantaget att 

planframtagandet blir långdraget och mer kostsamt”, 

är formulerad på ett svepande sätt och innehåller information som inte kan 

anses vara relevant som sakupplysning kopplat till taxan. Den ankommer inte på 

den som vill bygga i Sala att betala extra för att Sala kommuns personal väljer att 

avsluta sin tjänst. Det måste hanteras inom ramen för den löpande verksamhet. 

Godtyckliga begrepp som ”rimliga” tidsramar bör också undvikas. Därför tror vi 

att en strykning hade gjort taxedokumentet mer ändamålsenligt.   

 

För Koalition Sala 

Erik Hamrin (M), oppositionsråd 
Cecilia Viman (SD), ledamot 
Tomas Bergling (M), ledamot 
Hanna Westman (SBÄ), gruppledare 
Henric Eriksson (SD) , tjänstgörande ersättare 
Michael PB Johansson (SD), tjänstgörande ersättare 
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2024-12-04 

 

 
 

Justerandes sign   Utdragsbestyrkande 

 

Dnr 2024/990 

KS § 208 Återkoppling av kommunstyrelsens fattade beslut gällande 
besparingar  

INLEDNING 
Kommunstyrelsen beslutade den 16 oktober 2024, § 157, att uppdra till 
kommundirektören att, i enlighet med tidigare beslut och inriktning, fortsätta 
arbetet med att uppnå balans mellan verksamhet och finansiering och 
återrapportera utfallet till kommunstyrelsen. 

Mot bakgrund av månadsuppföljningen per april månad 2024 som behandlats i 
kommunstyrelsens ledningsutskott beslutades om åtgärder för 
kostnadsreduceringar och arbete för ekonomi i balans. 

Kommundirektören har i uppdrag att genomföra det politiska beslutet som togs 
utifrån månadsuppföljningen april 2024 och att säkerställa en förankring inom 
verksamheterna samt att ta fram och följa upp att besluten efterlevs.  

I beslutet ingår återrapportering till nämnden.   

Beslutet som fattades den 16 oktober har förankrats i kommunledningsgruppen 
som leds av kommundirektören. Kontorscheferna har ett ansvar att föra ut besluten 
i respektive verksamhet och ledningsgrupper.  

Ekonomi är en stående punkt på samtliga ledningsgrupper inom kommunen och 
syftar till att följa upp hur dessa och andra av nämnderna beslutade åtgärder 
verkställs.  

Inom kommunstyrelsens egna verksamhetsområden och ansvar; Tekniska kontoret, 
Samhällsbyggnadskontoret samt kommunledning, redovisar dessa verksamheter sin 
pågående arbeten för att minska underskotten, på kommunstyrelsen som är nämnd 
för dessa verksamheter.   

Kommundirektör Daniel Holmvin ger en återrapportering av genomförda och 
planerade åtgärder. 

Beslutsunderlag 
KS 2024.6104 – Missiv 
KS 2024.5411 – Protokollsutdrag KS 2024-10-16 § 157 

Yrkanden 
Ordförande Amanda Lindblad (S) yrkar, 
att kommunstyrelsen beslutar, 
att ekonomiska effekter av beslut redovisas senast i samband med bokslut, samt 
att i övrigt lägga rapporteringen till handlingarna. 

Glenn Andersson (S) yrkar bifall till Amanda Lindblads (S) yrkande. 
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SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 
KOMMUNSTYRELSEN 

Sammanträdesdatum 

  

2024-12-04 

 

 
 

Justerandes sign   Utdragsbestyrkande 

 

KS § 208 fortsättning 

Erik Hamrin (M) yrkar 
att kommunstyrelsen beslutar 
att till ledningsutskottets sammanträde i januari 2025 återkomma med en 
förteckning över de beloppssatta åtgärder, med konsekvensbeskrivningar, som 
krävs för att kontoret ska klara av att hålla sin budget 2025. 

Henric Eriksson (SD), Hanna Westman (SBä) och Tomas Bergling (M) yrkar bifall till 
Erik Hamrins (M) yrkande. 

Glenn Andersson (S) yrkar avslag till Erik Hamrins (M) yrkande. 

Beslutsgång 
Ordföranden ställer sitt eget yrkande mot Erik Hamrins (M) yrkande och finner sitt 
eget yrkande bifallet. 

BESLUT 
Kommunstyrelsen beslutar, 
att ekonomiska effekter av beslut redovisas senast i samband med bokslut, samt 
att i övrigt lägga rapporteringen till handlingarna. 

Reservationer 
Erik Hamrin (M), Tomas Bergling (M), Michael PB Johansson (SD), Henric Eriksson 
(SD), Cecilia Viman (SD) och Hanna Westman (SBä) inkommer med skriftlig 
reservation. 

 

 

 
 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

Skickas till 
Kommundirektören 

20S
ig

na
tu

re
 re

fe
re

nc
e:

 9
06

18
55

f-6
5a

3-
46

49
-8

ed
6-

53
fd

ea
1a

a2
50



Sala 2024-12-04 

 
 

Reservation Kommunstyrelsen 2024-12-04 

Punkt 7: Återkoppling av kommunstyrelsens fattade  

beslut gällande besparingar 

 
Det finns flera orsaker att vara kritisk till styrets hantering av tekniska kontorets 

underskott. Det främsta skälet är såklart senfärdigheten som de uppenbarligen 

tycker sig ha råd med. De problem som tekniska kontoret har är kända sedan 

långt innan 2024 års början och mer hade helt klart kunnat göras. 

Kommunstyrelsens verksamheter prognostiserar ett underskott på 41,3 miljoner 

kronor, vilket är ett stort politiskt misslyckande. Den fastslagna 

verksamhetsplanen inte var finansierad och styret borde ha gjort stora 

förändringar tidigt men har istället gett löst formulerade uppdrag och avvaktat, 

utan konkreta åtgärder.  

De har även avslagit oppositionens konkreta förslag som kunde ha förbättrat 

ekonomin, till exempel byte till billigare drivmedel i bilflottan. Positivt kan väl 

dock sägas vara att styret valt att ändra sig i frågan om att minska kostnaderna 

för bilflottan, något vi föreslog och fick avslag på för över ett år sen. På tok för 

sent såklart, men bättre sent än aldrig. 

Sala kommun står nu inför ett enormt underskott som högst sannolikt kommer 

att kräva besparingar och inställda investeringar. Trots tal om "övergripande 

arbete för en ekonomi i balans" försämras tekniska kontorets ekonomi löpande 

under året. Det beror delvis på att styret säger nej till förslag som förvaltningen 

rekommenderar utan att presentera egna alternativ. 

I detta ärende lade vi elva yrkanden för att förbättra kommunens ekonomi, alla 

avslogs av styret utan egna förslag som ger effekt för 2024, förutom det "lånade" 

förslaget om bilflottan. 
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Sala 2024-12-04 

 
 

Det är högst befogat att ifrågasätta om detta agerande är förenligt med 

fullmäktiges uppdrag att tillse att verksamheten håller sig inom tilldelad ram. 

Siffrorna visar tydligt att så inte är fallet. 

Mot denna bakgrund reserverar vi oss till förmån för Erik Hamrins (M) 

yrkanden i denna punkt. 

För Koalition Sala 

Erik Hamrin (M), oppositionsråd 

Cecilia Viman (SD), ledamot 

Tomas Bergling (M), ledamot 

Hanna Westman (SBÄ), gruppledare 

Henric Eriksson (SD) , tjänstgörande ersättare 

Michael PB Johansson (SD), tjänstgörande ersättare 
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KOMMUNSTYRELSEN 

Sammanträdesdatum 

  

2024-12-04 

 

 
 

Justerandes sign   Utdragsbestyrkande 

 

Dnr 2024/886 

KS § 209 Revisionsrapport – Granskning av ekonomistyrning inom 
skolnämnden och social- och arbetsmarknadsnämndens 
ansvarsområde  

INLEDNING 
PwC har på uppdrag av de förtroendevalda revisorerna i Sala kommun genomfört en 
granskning av kommunstyrelsens mål och budgetprocess samt av skolnämnden och 
social-och arbetsmarknadsnämndens ekonomistyrning. 

Granskningens syfte är att bedöma om kommunstyrelsen har säkerställt en 
ändamålsenlig mål- och budgetprocess på kommunövergripande nivå samt om 
nämnderna säkerställt en ändamålsenlig ekonomistyrning för den verksamhet den 
ansvarar för. Granskningen syftar även till att bedöma om nämndernas interna 
kontroll inom granskningsområdet är tillräcklig. 

Mot bakgrund av resultatet av granskningen rekommenderas ovan nämnder att 
vidta vissa åtgärder vilka redovisas i bilagt yttrande. 

Beslutsunderlag 
KS 2024.3979 – Missiv från kommunrevisionen 
KS 2024.3980 - Revisionsrapport – Granskning av ekonomistyrning inom 
skolnämnden och social- och arbetsmarknadsnämndens ansvarsområde 
KS 2024.6053 – Protokollsutdrag SKN 2024-10-15 § 84 
KS 2024.6054 – Skolnämndens yttrande över revisionsrapport 
KS 2024.6055 – Protokollsutdrag SAN 2024-11-14 § 155  
KS 2024.6133 – Social- och arbetsmarknadsnämndens yttrande över 
revisionsrapport 
KS 2024.6066 – Kommunstyrelsens samlade yttrande över revisionsrapport 

Ärendet föredras av ekonomichef Inger Lindström. 

Yrkanden 
Ordförande Amanda Lindblad (S) yrkar, 
att kommunstyrelsen beslutar, 
att till Kommunrevisionen avge yttrande över Revisionsrapport - Granskning av 
ekonomistyrning inom skolnämnden och social- och arbetsmarknadsnämndens 
ansvarsområde, i enlighet med Bilaga KS 2024.6066 

Beslutsgång 
Ordföranden ställer sitt eget yrkande mot avslag och finner yrkandet bifallet. 

BESLUT 
Kommunstyrelsen beslutar, 
att till Kommunrevisionen avge yttrande över Revisionsrapport - Granskning av 
ekonomistyrning inom skolnämnden och social- och arbetsmarknadsnämndens 
ansvarsområde, i enlighet med Bilaga KS 2024.6066 
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KS § 209 fortsättning 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

Skickas till 
Kommunrevisionen 
Skolnämnden 
Social-och arbetsmarknadsnämnden 
Ekonomikontoret 
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SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 
KOMMUNSTYRELSEN 

Sammanträdesdatum 

  

2024-12-04 

 

 
 

Justerandes sign   Utdragsbestyrkande 

 

Dnr 2024/988 

KS § 210 Åtgärder för ekonomi i balans, Tekniska kontoret  

INLEDNING 
Fastighet har ett prognostiserat underskott för 2024 på 26,1 mkr. Utifrån 
underskottet har ett åtgärdsförslag arbetats fram. Kortsiktigt jobbar kontoret med 
minskning av underhållskostnader. Under 2025 avetableras flera tillfälliga 
modullösningar vilket minskar kostnaderna för 2026. Utöver detta förslås följande 
åtgärder: 

• Extern genomlysning av hyresprocessen: 

– genomgång av hyresavtal  

– säkerställa indexuppräkningar 

– möjligheter att komma ur externa avtal och nyttja egna lokaler 
effektivare 

• Uppföljning per objekt 

– Uppföljning per fastighet utifrån intäkt (hyra) och kostnader 

– Säkerställa långsiktig förvaltning och underhåll per fastighet 

– Säkerställa kostnadstäckning per objekt genom internfakturering till 
nyttjande verksamhet 

• Service 

– Uppföljning förvaltare och verksamhet löpande 

– Process för verksamhetsförbättringar  

• Säkerställa organisation 

– Säkerställa resurs för fastighetscontroller under sjukskrivningar 

– Behov av stärkt organisation gällande hyresprocessen 

– Säkerställa fastighets- och lokalförsörjningspolicy 

Utöver detta fortsätter fastighet med redan beslutade åtgärder kring: 

• Energieffektiviseringar 

• Försäljning av icke-strategiska fastigheter 

Målsättningen med uppdraget är att effektivisera verksamheten med fortsatt fokus 
på hög service, uppnå verksamhetens grunduppdrag samt uppnå en långsiktigt 
hållbar verksamhet. 

Beslutsunderlag 
Bilaga KS 2024.5951– Missiv 

Ledningsutskottets beslut 2024-11-20 § 163 
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2024-12-04 

 

 
 

Justerandes sign   Utdragsbestyrkande 

 

KS § 210 fortsättning 

Yrkanden 
Ordförande Amanda Lindblad (S) yrkar, 
bifall till ledningsutskottets förslag att kommunstyrelsen beslutar 
att ge Tekniska kontoret i uppdrag att initiera åtgärder och utredningar för 
Fastighet för att uppnå budget i balans och återrapportera till kommunstyrelsen 
senast i mars 2025. 

Glenn Andersson (S) yrkar bifall till ledningsutskottets förslag. 

Amanda Lindblad (S) yrkar tillägg 
att uppdra till tekniska chefen att fortsätta arbetet med effektiviseringar och minska 
kostnaderna för kontorets verksamhet. 

Glenn Andersson (S) yrkar bifall till Amanda Lindblads (S) tilläggsyrkande. 

Erik Hamrin (M) yrkar tillägg 
(1) att tekniska kontorets åtgärdslistas punkter ska genomföras med egen personal, 
(2) att till ledningsutskottets sammanträde i januari 2025 återkomma med en 
förteckning över de beloppssatta åtgärder som krävs för att kontoret ska klara av att 
hålla sin budget 2025 , samt 
(3) att till ledningsutskottets sammanträde i januari 2025 bör beslut att omarbeta 
tekniska kontorets verksamhetsplan avspegla dessa åtgärder. 

Viveca Molin (M) och Hanna Westman (SBä) yrkar bifall till Erik Hamrins (M) 
tilläggsyrkande. 

Beslutsgång 
Ordföranden ställer ledningsutskottets förslag mot avslag och finner 
ledningsutskottets förslag bifallet. 
Ordföranden ställer sitt eget tilläggsyrkande mot avslag och finner tilläggsyrkandet 
bifallet. 
Ordföranden ställer Erik Hamrins tilläggsyrkande 1 mot avslag och finner 
tilläggsyrkandet avslaget. 

Votering 
Votering begärs och följande voteringsproposition godkänns.  
Den som stödjer Amanda Lindblads (S) avslagsyrkande röstar JA, den som stödjer 
Erik Hamrins (M) tilläggsyrkande 1 röstar NEJ. 

Vid voteringen avges 7 JA-röster: Amanda Lindblad (S), Glenn Andersson (S), 
Camilla Runerås (S), Marie-Anne Deleryd (C), Sture Johansson (C), Johanna 
Ritvadotter (V), Ingela Kilholm Lindström (MP) och 6 NEJ-röster: Michael PB 
Johansson (SD), Henric Eriksson (SD), Viveca Molin (M), Erika Hamrin (M), Tomas 
Bergling (M) och Hanna Westman (SBä). 

Ordföranden finner att kommunstyrelsen beslutar i enlighet med ordförandens 
förslag. 
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SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 
KOMMUNSTYRELSEN 

Sammanträdesdatum 

  

2024-12-04 

 

 
 

Justerandes sign   Utdragsbestyrkande 

 

KS § 210 fortsättning 

Beslutsgång 
Ordföranden ställer Erik Hamrins (M) tilläggsyrkande 2 mot avslag och finner 
tilläggsyrkandet avslaget. 
Ordföranden ställer Erik Hamrins (M) tilläggsyrkande 3 mot avslag och finner 
tilläggsyrkandet avslaget. 

BESLUT 
Kommunstyrelsen beslutar, 
att ge Tekniska kontoret i uppdrag att initiera åtgärder och utredningar för 
Fastighet för att uppnå budget i balans och återrapportera till kommunstyrelsen 
senast i mars 2025, samt 
att uppdra till tekniska chefen att fortsätta arbetet med att effektiviseringar och 
minska kostnaderna för kontorets verksamhet 

Reservationer 
Erik Hamrin (M), Tomas Bergling (M), Michel PB Johansson (SD), Henric Eriksson 
(SD), Viveca Molin (M) och Hanna Westman (SBä) inkommer med skriftlig 
reservation. 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 
 

 

 

Skickas till 
Tekniska kontoret 
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Sala 2024-12-04 

 
 

Reservation Kommunstyrelsen 2024-12-04 

Punkt 11: Åtgärder för ekonomi i balans, Tekniska kontoret - Fastighet 

 
Vi i oppositionen har svårt att förhålla oss till den information som delgetts vid 

ledningsutskottet sammanträde i november och som ligger till grund för dagens 

beslut. 

När det handlar om exempelvis fastigheter så är de problemområden som 

beskrivs resultatet av brister i processer och rutiner som borde vara 

grundläggande för vilken fastighetsförvaltare som helst. Det är ingenting som 

Sala kommun ska behöva söka extern hjälp för, särskilt inte givet det 

ekonomiska läge vi befinner oss i.  

Det krävs ett omfattande omtag av verksamheten för att lösa de befintliga 

problemen. Vi anser att den information vi fått visar att de verksamhetsplaner 

som nyligen fastställts för 2025 måste omprövas, då det är högst rimligt att 

ifrågasätta om de överensstämmer med de ekonomiska förutsättningar som nu 

presenterats. 

Politiskt måste detta vara en väckarklocka. Den styrande majoriteten måste ta 

sitt ansvar och ge verksamheten rimliga förutsättningar att klara av sin 

verksamhet utifrån given budget. Det får de inte idag, det står svart på vitt i den 

korrespondens vi haft med tekniska kontoret. 

Det får inte råda några tvivel om att kommunstyrelsen, i sin roll som 

fullmäktiges tillsynsorgan, förutsätter att verksamheterna följer sin budget eller, 

när det inte är möjligt, kommunicerar detta till politiken. Ingen ska behöva vara 

rädd att bli uppsagd och utköpt bara för att man påtalar de problem som 

politiska beslut har lett till. 

Vi ser dock positivt på att kommundirektören nu går vidare med flera av de 

förslag som vi från Koalition Sala lagt tidigare, exempelvis minskad bilflotta och  
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Sala 2024-12-04 

 
 

liknande. Det finns dock långt fler lågt hängande frukter som snabbt måste 

”plockas” för att stärka vår ekonomi.   

Mot den bakgrunden vill vi därför reservera oss till förmån för Erik Hamrins 

(M) yrkanden i denna punkt. 

För Koalition Sala 

Erik Hamrin (M), oppositionsråd 

Tomas Bergling (M), ledamot 

Hanna Westman (SBÄ), gruppledare 

Henric Eriksson (SD) , tjänstgörande ersättare 

Michael PB Johansson (SD), tjänstgörande ersättare 

Viveca Molin (M), tjänstgörande ersättare 
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SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 
KOMMUNSTYRELSEN 

Sammanträdesdatum 

  

2024-12-04 

 

 
 

Justerandes sign   Utdragsbestyrkande 

 

Dnr 2024/1070 

KS § 211 Ekonomi- och verksamhetsstyrning 2025  

INLEDNING 
Dokumentet ekonomi och verksamhetsstyrning beslutas årligen av 
kommunstyrelsen med syfte att mer ingående och detaljerat utifrån styrmodellen 
beskriva verksamhetsårets olika delprocesser i den kommunala organisationen. 

Avsnitten god ekonomisk hushållning och ekonomistyrning har lyfts ur dokumentet 
och istället lagts till i den reviderade nya styrmodellen. 

Ytterligare en förändring som gjorts i dokumentet i jämförelse med föregående år är 
att de detaljerade tidplanerna kompletterats med en tidplan för arbetet med 
internkontrollplanerna.  

Beslutsunderlag 
KS 2024.5952 – Missiv 
KS 2024.5953– Ekonomi- och verksamhetsstyrning 

Ledningsutskottets beslut § 164, 2024-11-20 

Yrkanden 
Ordförande Amanda Lindblad (S) yrkar, 
bifall till ledningsutskottets förslag att kommunstyrelsen beslutar 
att fastställa Ekonomi- och verksamhetsstyrning för verksamhetsåret 2025, i 
enlighet med Bilaga KS 2024.5953. 

Erik Hamrin (M) yrkar 
att kommunstyrelsen beslutar 
att dokumentet anpassas för att investeringsplaneringen ska beslutas i 
kommunstyrelsen i april, 
att dokumentet anpassas för att kommunstyrelsen ska kunna ta del av två 
ekonomiska uppföljningar innan den 30 juni, 
att, efter införande av ovanstående förslag, fastställa Ekonomi- och 
verksamhetsstyrning för verksamhetsåret 2025, i enlighet med Bilaga KS 2024.5953 

Viveca Molin (M), Hanna Westman (SBä) Henric Eriksson (SD) och Tomas Bergling 
(M) yrkar bifall till Erik Hamrins (M) yrkande. 

Erik Hamrin (M) yrkar tillägg 
att kommunstyrelsen hemställer att kommunfullmäktige beslutar  
att resultatet efter balanskravsutredning på ett adekvat sätt inkluderas bland 
fullmäktiges finansiella mål för god ekonomisk hushållning. 

Viveca Molin (M), Hanna Westman (SBä) Henric Eriksson (SD) och Tomas Bergling 
(M) yrkar bifall till Erik Hamrins (M) tilläggsyrkande. 
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SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 
KOMMUNSTYRELSEN 

Sammanträdesdatum 

  

2024-12-04 

 

 
 

Justerandes sign   Utdragsbestyrkande 

 

KS § 211 fortsättning 

Beslutsgång 
Ordföranden ställer ledningsutskottets förslag mot Erik Hamrins (M) yrkande och 
finner ledningsutskottets förslag bifallet. 
Ordföranden ställer Erik Hamrins (M) tilläggsyrkande mot avslag och finner 
tilläggsyrkandet avslaget. 

BESLUT 
Kommunstyrelsen beslutar, 
att fastställa Ekonomi- och verksamhetsstyrning för verksamhetsåret 2025, i 
enlighet med Bilaga KS 2024.5953. 

Reservationer 
Erik Hamrin (M), Tomas Bergling (M), Michael PB Johansson (SD), Henric Eriksson 
(SD), Viveca Molin (M) och Hanna Westman (SBä) inkommer med skriftlig 
reservation. 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

Skickas till 
Nämnder och kontor 
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Sala 2024-12-04 

 
 

Reservation Kommunstyrelsen 2024-12-04 

Punkt 12: Ekonomi- och verksamhetsstyrning 2025 

 
Koalition Sala reserverar sig mot kommunstyrelsens beslut i denna punkt till 

förmån för Erik Hamrins (M) yrkanden. 

Det dokument som arbetats fram är bra och tydligt. Våra yrkanden i denna 

punkt handlar inte om politiska ställningstaganden, utan rent process- och 

schemamässiga förbättringsområden. Det rör tre olika saker vi vill förändra, 

För det första vill vi att det ska finnas två tillfällen innan sommaren då KS kan 

fatta beslut om nödvändiga åtgärder utifrån ekonomiska månadsuppföljningar. 

Att som tidigare, bara ha ett tillfälle under vårterminen, har visat med mer än 

önskvärd tydlighet (i form av ett stort underskott) vad som händer när vi inte 

kan ta beslut om åtgärder förrän i augusti.  

För det andra vill vi att det ska vara två månader mellan den tidpunkter då 

investeringsplaneringen respektive driftbudgeten antas. Detta för att skapa bättre 

förutsättningar till en ordnad dialog inom partierna, mellan partierna i en 

konstellation och även mellan blocken. Att bara ha en månad att göra detta jobb 

på skapar onödig stress.  

För det tredje så vill vi att fullmäktige ska lägga till ett finansiellt mål som 

handlar om att följa upp balanskravsresultatet. Som målen är formulerade idag så 

går de att uppnå även med katastrofresultat i nämnderna, så länge man 

kompenserar för det genom att sälja tillgångar. Det skapar otydlighet och en 

möjlighet för politiken att gömma ett dåligt resultat genom otydligt satta mål.  

Vi kan bara beklaga att de styrande partierna inte ser samma nytta i dessa förslag 

som vi gör.   
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Sala 2024-12-04 

 
 

För Koalition Sala 

Erik Hamrin (M), oppositionsråd 

Tomas Bergling (M), ledamot 

Hanna Westman (SBÄ), gruppledare 

Henric Eriksson (SD) , tjänstgörande ersättare 

Michael PB Johansson (SD), tjänstgörande ersättare 

Viveca Molin (M), tjänstgörande ersättare 
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SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 
KOMMUNSTYRELSEN 

Sammanträdesdatum 

  

2024-12-04 

 

 
 

Justerandes sign   Utdragsbestyrkande 

 

Dnr 2024/1172 

KS § 212 Månadsuppföljning - oktober 2024  

INLEDNING 
Månadsuppföljning oktober 2024. 

Beslutsunderlag 
KS 2024.5954 – månadsuppföljning per den sista oktober 2024 

Ledningsutskottets beslut § 165, 2024-11-20 

Yrkanden 
Ordförande Amanda Lindblad (S) yrkar, 
att kommunstyrelsen beslutar, 
att kommundirektören ges i uppdrag att, i enlighet med tidigare beslut och 
inriktning, fortsätta arbetet med att uppnå balans mellan verksamhet och 
finansiering och återrapportera utfallet till kommunstyrelsen, samt  
att godkänna månadsuppföljningen till och med oktober 2024 och lägga 
informationen till handlingarna. 

Erik Hamrin (M) yrkar 
att kommunstyrelsen beslutar 
att uppdra till kommundirektören att till kommunstyrelsens nästkommande 
sammanträde, från samtliga kontor som för 2024 prognostiserar ett minusresultat, 
inhämta en beloppssatt förteckning av åtgärder som på kort tid kan minska det 
negativa prognostiserade balanskravsresultat för 2024,   
att uppdra till kommundirektören att till kommunstyrelsens ledningsutskotts 
sammanträde i januari 2025 presentera en redogörelse för de ofinansierade 
kostnadsökningarna som finns i investeringsprojekten Nya Åkraskolan och Nya 
Möklinta skola,  
att uppdra till kommundirektören att omgående tillse att de praktiktjänster som 
verksamheten kan ställa till förfogande tilldelas arbetstagare från 
Arbetsmarknadsenhetens verksamhet, samt 
att ge kommundirektören i uppdrag att i samband med utredningen om bildande av 
bolag även utreda om kommunen bör genomföra en koncernbildning av 
kommunens bolag med ett moderbolag i korrekt struktur.  

Tomas Bergling (M), Henric Eriksson (SD), Viveca Molin (M) och Hanna Westman 
(SBä) yrkar bifall till Erik Hamrins (M) yrkande. 

Beslutsgång 
Ordföranden ställer ledningsutskottets förslag mot Erik Hamrins (M) yrkande och 
finner ledningsutskottets förslag bifallet. 

BESLUT 
Kommunstyrelsen beslutar, 
att kommundirektören ges i uppdrag att, i enlighet med tidigare beslut och 
inriktning, fortsätta arbetet med att uppnå balans mellan verksamhet och 
finansiering och återrapportera utfallet till kommunstyrelsen, samt  
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SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 
KOMMUNSTYRELSEN 

Sammanträdesdatum 

  

2024-12-04 

 

 
 

Justerandes sign   Utdragsbestyrkande 

 

att godkänna månadsuppföljningen till och med oktober 2024 och lägga 
informationen till handlingarna. 

Reservationer 
Erik Hamrin (M), Tomas Bergling (M), Michael PB Johansson (SD), Henric Eriksson 
(SD), Viveca Molin (M) och Hanna Westman (SBä) inkommer med skriftlig 
reservation. 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

Skickas till 
Kommundirektören 
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Sala 2024-12-04 

 
 

Reservation Kommunstyrelsen 2024-12-04 

Punkt 7: Återkoppling av kommunstyrelsens fattade  

beslut gällande besparingar 

 
Koalition Sala reserverar sig mot kommunstyrelsens beslut i denna punkt till 

förmån för Erik Hamrins (M) yrkanden. 

Den ekonomiska situationen i Sala kommun är akut, och ledningen verkar sakna 

vilja att ta ansvar. Trots upprepade varningar och krav på skarpa åtgärder från 

både oppositionen och kommunrevisionen har det styrande styret förblivit 

passiva. Hur har vi hamnat i en situation där nämndernas underskott nu 
uppgår till hela 125,8 miljoner kronor?  

De växande underskotten inom äldreomsorgen och socialtjänsten är särskilt 

alarmerande. Dessa områden är inte bara pelare i vår kommunala verksamhet, 

utan det är också områden där våra mest utsatta medborgare finns.  

Att underskottet inom kommunstyrelsens egna verksamheter växer till över 41 

miljoner kronor är ett rent alarmerande besked. Att styret inte förmår att agera 

på ett sätt som påverkar utvecklingen kan bara tas som allvarlig brist på 

ekonomisk kontroll och långsiktig planering. 

Det är dags att ställa de obekväma frågorna:  

- Varför har det styrande styret låtit miljonbelopp rinna dem mellan 
fingrarna? 

- Varför vidtas inga kraftfulla åtgärder för att vända den negativa 
utvecklingen? 

- Varför struntar styret i revisionens förväntan på tydliga åtgärder? 

Det är de här misslyckandena som Salaborna nu får betala för, och det kommer 

att kosta oss dyrt, inte bara i kronor och ören, utan även i förtroende och tillit. 
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Sala 2024-12-04 

 
 

Koalition Sala anser att det är hög tid att politiken tar sitt ansvar och agerar. Det 

är dags att sätta stopp för passiviteten och istället visa ledarskap och 

handlingskraft. Vi har löpande lagt fram förslag i såväl ledningsutskottet som 

kommunstyrelsen för att visa på sätt att minska underskotten.  

De förslagen kanske inte löser hela problemet, men de är åtminstone ett första 

steg mot en mer hållbar och ansvarstagande väg framåt – något som är långt 

bättre än styrets strategi att blunda, vänta och hoppas på det bästa. 

 

För Koalition Sala 

Erik Hamrin (M), oppositionsråd 

Tomas Bergling (M), ledamot 

Hanna Westman (SBÄ), gruppledare 

Henric Eriksson (SD) , tjänstgörande ersättare 

Michael PB Johansson (SD), tjänstgörande ersättare 

Viveca Molin (M), tjänstgörande ersättare 
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2024-12-04 

 

 
 

Justerandes sign   Utdragsbestyrkande 

 

Dnr 2024/1182 

KS § 213 Svar på nämndinitiativ från Erik Hamrin (M) - Utred 
möjligheterna att införa ett förbud för användning av lustgas i 
berusningssyfte i Sala kommun.  

INLEDNING 
Erik Hamrin (M) väckte vid kommunstyrelsens sammanträde den 13 november 
2024 rubricerat initiativärende. Kommunstyrelsen beslutade att initiativärendet fick 
väckas och ska enligt riktlinje behandlas vid efterföljande sammanträde.  

I nämndinitiativet ” Utred möjligheterna att förbjuda användning av lustgas i 
berusningssyfte på allmänna platser i Sala kommun” föreslås att kommunstyrelsen 
uppdrar åt kommundirektören att utreda olika möjligheter (exempelvis genom en 
ändring av Sala kommuns allmänna ordningsföreskrifter) att förbjuda användning 
av lustgas i berusningssyfte på allmänna platser och i andra relevanta sammanhang, 
samt att återkomma till kommunstyrelsen för att presentera utredningens förslag 
snarast.  

Att revidera Sala kommuns allmänna ordningsföreskrifter med denna ingång är en 
möjlighet som skulle kunna utredas för att se om det skulle kunna ha en effekt. En 
förändring kan innebära att polisen ges rätt att förhindra att någon nyttjar lustgas i 
berusningssyfte men detta gäller då endast i det offentliga rummet eller på allmänna 
platser. Således kan en medborgare i egentlig mening gå med en eller flera 
lustgastuber på offentlig plats, och så länge individen inte använder lustgasen kan 
polisen inte ingripa.  En utredning kommer kunna visa på hur det är möjligt att 
arbeta med frågorna. 

Beslutsunderlag 
KS 2024.5844 – Nämndinitiativ från Erik Hamrin (M) 
KS 2024.5904 – Protokollsutdrag KS § 199, 2024-11-13 
KS 2024.6130 - Ordförandesvar 

Yrkanden 
Ordförande Amanda Lindblad (S) yrkar, 
att kommunstyrelsen beslutar, 
att bifalla nämndinitiativet. 

Erik Hamrin (M) och Hanna Westman (SBä) yrkar bifall till Amanda Lindblads (S) 
yrkande. 

Beslutsgång 
Ordföranden ställer sitt eget yrkande mot avslag och finner yrkandet bifallet. 

BESLUT 
Kommunstyrelsen beslutar, 
att bifalla nämndinitiativet. 

Skickas till – Erik Hamrin (M) samt kommundirektör 
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KOMMUNSTYRELSEN 

Sammanträdesdatum 

  

2024-12-04 

 

 
 

Justerandes sign   Utdragsbestyrkande 

 

Dnr 2024/4 

KS § 214 Övriga frågor  

INLEDNING 
Strategisk regional beredning 
Amanda Lindblad (S) informerar om strategisk regional beredning. Hon planerar, att 
i samband med att kallelse till beredningen skickats ut, informera kommunstyrelsen 
om aktuella ärenden och frågeställningar som ska behandlas. 

Den strategiska regionala beredningens uppgifter är:   

• Samråda, samordna och lämna förslag i frågor som är strategiska och viktiga 
för regionens utveckling och som regionen ansvarar för. 

• Samråda, samordna och lämna förslag i de frågor som är av betydelse för 
länets utveckling och där regionen och kommunerna har sitt respektive 
ansvar. 

• Vara ett forum för kommunal och regional omvärlds- och intressebevakning. 

Länskonferens om mäns våld mot kvinnor 
Ingela Kilholm Lindström (MP) informerar om att hon deltagit i en länskonferens 
om mäns våld mot kvinnor, temat var sexuellt våld. Arrangör för konferensen var 
Länsstyrelsen i samverkan med Region Västmanland och Västmanlands 
samordningsförbund. Dagen belyste bland annat hur yrkesverksamma kan 
upptäcka, förebygga och bemöta personer som är eller riskerar att utsättas för 
sexuellt våld. 

Teknisk chef slutar 
Kommundirektör Daniel Holmvin informerar att teknisk chef Åsa Kling kommer att 
avsluta sin anställning i Sala kommun under mars 2025. 

Vinnare av Västmanlands pris för social hållbarhet 
Daniel Holmvin deltog vid en tillställning där landshövdingen delade ut pris till årets 
vinnare av Västmanlands pris för social hållbarhet. Vinnare är Strömsbacka 
återvinning från Sala. 
Samverkansrådet för social hållbarhet i Västmanlands län har från 2024 instiftat ett 
nytt pris för de organisationer som bidrar till ökad jämlikhet, rättvisa och 
inkludering i Västmanlands län. Länsstyrelsen Västmanland ansvarar för rådet och 
att utse finalisterna. En jury utser sedan vinnaren. 

Pensionsförvaltning för förtroendevalda 
Tomas Bergling (M) ställer en fråga angående placering av pensionsmedel som 
avsätts för förtroendevalda i Sala kommun. 

Avslutning 
Ordföranden tackar kommunstyrelsens ledamöter, ersättare och tjänstepersoner för 
det gångna året och önskar alla en god jul och ett gott nytt år. Andre vice ordförande 
Erik Hamrin (M) önskar ordföranden och övriga en god jul och ett gott nytt år. 
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SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 
KOMMUNSTYRELSEN 

Sammanträdesdatum 

  

2024-12-04 

 

 
 

Justerandes sign   Utdragsbestyrkande 

 

 

KS § 214 fortsättning 

Yrkanden 
Ordförande Amanda Lindblad (S) yrkar, 
att kommunstyrelsen beslutar, 
att lägga informationen till handlingarna. 

Beslutsgång 
Ordföranden ställer sitt eget yrkande mot avslag och finner yrkandet bifallet. 

BESLUT 
Kommunstyrelsen beslutar, 
att lägga informationen till handlingarna. 
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Detta dokument är elektroniskt signerat och juridiskt bindande.	

Sekreterare: Malin Selldén Wahlamn

Ordförande: Amanda Lindblad Ledamot: Tomas Bergling
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